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Fašiangy opäť združili Štvrtčanov
Posledná sobota pred Popolcovou stredou patrí v našej obci tradične fašiangovému sprievodu 
a pochovávaniu basy. Inak to nebolo ani tento rok.

Doobeda začali dedinou rozváňať zabíjačkové špeciality a poľovnícky guláš. Popoludní sa 
v centre obce zišli masky aj nemasky, ktoré sa po príhovore pána Slezáka v smútočnom sprie-
vode za zvukov hudby vybrali do dediny. Táto milá tradícia bola ukončená jedinečným smútoč-
ným príhovorom „kňaza“ a pochovaním basy.

Podvečer už patril deťom, pre ktoré mamičky z MC Včielka pripravili krásny karneval 
s výzdobou a pohostením a o zábavu sa postarala Mia. 

V mene obce a OZ Štvrtčan by sme sa chceli poďakovať všetkým, ktorí sa podieľali na tejto 
akcii. Folklórnemu súboru Štvrtčan za parádnu inscenáciu, dobrovoľnému hasičskému zboru, 
poľovníkom, hudobníkom a všetkým rodinám, pekárni Gamapek a pohostinstvu Miroslav Lisý 
s rodinou za občerstvenie, ktoré pripravili pre smútočný sprievod.

A hlavne ďakujeme všetkým vám, ktorí ste sa ako masky či nemasky zúčastnili na tejto akcii.  
Ak sa podarí, o rok to urobíme trochu inak.

J A N A  J Á N O Š O VÁ

Štvrťročník pre obyvateľov Plaveckého Štvrtka

ŠTVRTČAN MAREC
2 0 2 0

Číslo 1 • Ročník 14.

Nový rok priniesol 
aj nový vírus
Vážení Štvrtčania. V po- 
sledných týždňoch nás 
straší a ohrozuje korona-
vírus šíriaci sa po celom 
svete. V konečnom 
dôsledku ho môžeme 
považovať nielen za zdra-
votný či medicínsky prob-
lém, ale problém soci-
á l n o - eko n o m i ckéh o 
charakteru, ktorý pocítia hlavne tie najzraniteľnejšie 
skupiny obyvateľstva. Zhodujú sa na tom ako lekári, 
tak hygienici a ekonómovia.

Keďže tento príspevok píšem v čase prvých 
desiatok potvrdených prípadov výskytu tohto ocho-
renia na Slovensku, zostáva mi vás len požiadať, aby 
ste sledovali usmernenia a riadili sa nimi. Informácie 
postupne zverejňujeme a sprístupňujeme. Prosím, 
buďme zodpovední voči svojmu okoliu.

Príchod nového roka sme oslávili spoločne aj 
s deťmi pred budovou Ekocentra. Ďakujem vám za 
príjemné chvíle strávené s vami, obohatené krásnym 
ohňostrojom a spoločným prípitkom.

S mnohými z vás som sa mohol stretnúť aj na 
XIII. Štvrtčanskom reprezentačnom plese. Kultúrny 
program, hudba a servis boli na profesionálnej 
úrovni. Spokojnosť hostí a tanečný parket plný do 
rána boli vysvedčením pre organizátorov. Nedá mi, 
aby som sa im ešte raz nepoďakoval, no bolo ich veľa 
a z obavy, aby som na niekoho nezabudol, ich radšej 
nebudem menovať. Čo však viem s istotou povedať, 
je, že sú to ľudia, ktorým veľmi záleží na kultúrnom 
živote v obci a obetujú tomu veľa súkromného času 
počas celého roka.

Zverejnený plán kultúrnych podujatí v našej obci 
je bohatý. Pripravovaný je pre všetky vekové kategó-
rie. Jediné, čo nám mnohokrát chýba, je účasť verej-
nosti, a tak sa u usporiadateľov postupne vytráca 
chuť niečo pripravovať, „keď nie je pre koho“. Preto 
vás chcem požiadať o zapájanie sa do akcií svojou 
účasťou. Vy ste tí, pre ktorých to všetko robíme 
a vždy ste srdečne vítaní.

Spoločne si vysúkame rukávy na brigáde ku Dňu 
Zeme, v rámci ktorej vyčistíme lesy a okolie Plavec-
kého Štvrtka. Už tradične túto akciu finančne pod-
poria spoločnosť Nafta, gulášom Poľovnícke združe-
nie Sokol a strojovou mechanizáciou spoločnosť 
FirstFarms Agra M. Vzhľadom na súčasnú situáciu 
nie je isté, či sa uskutoční 2. mája, jej aktuálny termín 
vám preto ešte oznámime.

Stavanie mája tiež už roky patrí k tradičným 
akciám v obci, ktoré pre nás pripravujú naši hasiči. 
Dajme sa prekvapiť, aký strom a ozdoby na ňom od 
detí z materskej školy budeme mať tento rok. V máji 
sa bude konať mnoho zaujímavých podujatí, o kto-
rých vás budeme priebežne informovať. Stále platí, 
že ste všetci vítaní.

Prajem vám, aby ste nasledujúce týždne 
a mesiace strávili hlavne v zdraví.

R A D O S L AV  B E N K O V I Č ,  starosta obce

Jar už klope na vrátka, všade žlté kuriatka.  
Šťastie, zdravie, smiechu veľa, 

úprimne vám všetkým želá

R E D A K C I A

Foto: Lucia Czagaňová



2 ŠTVRTČAN

V očakávaní zmien
Parlamentné voľby boli azda najdôležitejšou udalosťou tohto roka na Slo-
vensku. Ich výsledok odráža nielen nespokojnosť občanov s predchádzajú-
cim riadením štátu v podaní koaličných strán, ale hlavne spoločenské 
nálady obyvateľov krajiny. Výsledok volieb bol vo všeobecnosti vnímaný 
ako prekvapivý a zároveň uspokojivý.

Odborníci sa zhodujú, že ani v týchto voľbách nevyhrávali riešenia, ale 
populistické gestá, práca so sociálnymi sieťami, heslá a sľuby, ktorých spl-
nenie všetci očakávajú. Očakávame zmeny vo vzdelávacom systéme, 
v zdravotníctve, súdnictve či boji proti korupcii. Je ich mnoho a dali by sa 
zhrnúť do jednej vety – Slovensko čakajú zložité časy.

Výsledky volieb v našej obci sú uvedené nižšie.

R B

Voľby do Národnej rady SR konané 29. februára 2020 v Plaveckom 
Štvrtku

Z celkového počtu 2016 oprávnených voličov, zapísaných do zoznamu 
voličov, sa na voľbách do Národnej rady Slovenskej republiky v sobotu  
29. februára 2020 v Plaveckom Štvrtku zúčastnilo 1234 voličov, čo predsta-
vuje účasť 61,21 %.

APRÍL

02.04.2020 Veľkonočné dielničky MC Včielka

04.04.2020 Veľkonočné tvorivé dielne v Ekocentre OZ Štvrtčan

18.04.2020 Swap – výmenná burza oblečenia a hračiek 
v Ekocentre

MC Včielka

29.04.2020 Zájazd na termálne kúpalisko v Dunajskej 
Strede 

sociálna komisia

30.04.2020 Stavanie mája DHZ + MŠ 

MÁJ

02.05.2020 Deň Zeme – brigáda PZ Sokol, obec

06.05.2020 Turistická vychádzka OZ Štvrtčan

09.05.2020 Míľa pre mamu MC Včielka + MŠ

09.05.2020 Rybárske preteky – deti OO SRZ

10.05.2020 Rybárske preteky – ženy OO SRZ 

10.05.2020 Oslavy Dňa matiek v Podnikateľskom centre sociálna komisia 

16.05.2020 34. ročník Mravenčárskej míle ŠK, obec

30.05.2020 Zraz veteránov na Kamennom mlyne (XXV. 
ročník)

31.05.2020 Medzinárodný deň detí kultúrna komisia, 
MC Včielka

JÚN

03.06.2020 Brigáda na kapličke OZ Štvrtčan

06.06.2020 Zážitkové popoludnie v knižnici na tému 
Harry Potter

knižnica

08.06.2020 Turistická vychádzka na Šipoltové OZ Štvrtčan 

17.06.2020 Zájazd do Brna sociálna komisia

20.06.2020 Deň otcov na štadióne ŠK, DHZ, MC 
Včielka

JÚL

18.07.2020 Cyklovýlet na Devín OZ Štvrtčan

AUGUST

15.08.2020 Hodové slávnosti kultúrna komisia

15.08.2020 Hodová zábava  

14. – 16.08.20 Výstava fotografií A. Fialu v Ekocentre

16.08.2020 Debata s A. Fialom + hudobný sprievod  
(p. Fiala Junior)

29.08.2020 Hasičská gulášová ligová súťaž na štadióne DHZ

SEPTEMBER

09.09.2020 Zájazd na termálne kúpalisko sociálna komisia 

12.09.2020 XII. ročník festivalu Mravenec OZ Štvrtčan

17.09.2020 IV. ročník okresného cyklozrazu seniorov na 
štadióne 

OZ Štvrtčan

19.09.2020 Turistický výlet na Plavecký hrad OZ Štvrtčan 

20.09.2020 Kvapka krvi v Ekocentre MC Včielka

OKTÓBER

18.10.2020 Mesiac úcty k starším sociálna komisia 

25.10.2020 Šarkaniáda + vyrezávanie tekvíc MC Včielka

Radošinské naivné divadlo* sociálna komisia

NOVEMBER

07.11.2020 Poľovnícka zábava PZ Sokol

11.11.2020 Kladenie vencov k pomníku padlých OZ Štvrtčan a obec

14.11.2020 Lampiónový sprievod OZ Štvrtčan

21.11.2020 Katarínska zábava v Podnikateľskom centre ŠK, DHZ

28.11.2020 Vianočné tvorivé dielne v Ekocentre OZ Štvrtčan

DECEMBER

05.12.2020 Príchod sv. Mikuláša a vianočné trhy  
v Ekocentre

kultúrna komisia

10.12.2020 Vianočné dielničky MC Včielka

12.12.2020 Súťaž o vianočného kapra DHZ

14.12.2020 Vianočná kapustnica v Ekocentre OZ Štvrtčan

Vianočné trhy v Olomouci* sociálna komisia

Beseda so spisovateľkou  
Petrou Nagyovou-Džerengovou*

knižnica

Naša pani Firštka – Divadlo Falangír* kultúrna komisia

Z dôvodu pandémie na Slovensku budú niektoré podujatia zrušené, prípadne 
odložené. O náhradných termínoch vás budeme informovať. Tešíme sa na vašu 
účasť.

Počet hlasov pre jednotlivé strany:

Obyčajní ľudia a nezávislé osobnosti (OĽANO), NOVA,  
Kresťanská únia (KÚ), Zmena zdola

418 hlasov

SMER – sociálna demokracia 212 hlasov
Koalícia Progresívne Slovensko a SPOLU – občianska demokracia 107 hlasov
Sme rodina 101 hlasov
Sloboda a Solidarita 88 hlasov
Kotlebovci – Ľudová strana Naše Slovensko 83 hlasov
Za ľudí 69 hlasov
Dobrá voľba 34 hlasov
Slovenská národná strana 30 hlasov
Vlasť 29 hlasov
Kresťanskodemokratické hnutie 19 hlasov
Slovenská ľudová strana Andreja Hlinku 4 hlasy
Máme toho dosť! 4 hlasy
Most-Híd 4 hlasy
Socialisti.sk  3 hlasy
Demokratická strana 2 hlasy
Práca slovenského národa 2 hlasy
Slovenská Hnutie Obrody 1 hlas
99 % – občiansky hlas 1 hlas
Slovenská liga 1 hlas
Hlas ľudu 1 hlas
Magyar Közösségi Összefogás – Maďarská komunitná spolupatričnosť 1 hlas

Plán kultúrno-spoločenských podujatí v obci Plavecký Štvrtok na rok 2020

* dátum bude doplnený
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Sklo možno recyklovať donekonečna

So sklom ako materiálom sa každý 
z nás stretáva takmer na dennej 
báze. Pre svoje charakteristické 
vlastnosti hrá dôležitú úlohu 
v každodennom živote človeka. 
Stretávame sa s ním nielen vo 
forme fliaš, pohárov, ale aj rôznych 
umeleckých predmetov alebo 
okien a dverí. Navyše, je to mate-
riál, ktorý môžeme vďaka jeho 
vlastnostiam recyklovať takmer 
donekonečna. 

Sklo patrí do zeleného kontaj-
nera. Dávajú sa doň napríklad 
nevratné sklenené fľaše, sklenené 
poháre a nádoby, skle-
nené črepy, fľaštičky od 
kozmetiky bez kovových 
a plastových uzáverov, 
tabuľové sklo z okien 
a dverí a podobne. Do 
kontajnera na sklo 
nepatrí porcelán, kera-
mika, autosklo, zrkadlá či 
počítačové obrazovky. 

Ako je to s recykláciou?
Pri výrobe číreho skla sa do pece 
nikdy nesmie dostať sklo farebné, 
aby nedošlo k zafarbeniu. Navyše 
sa tam nesmie dostať žiadna iná 
nečistota, kov, keramika, porcelán, 
a tak ďalej.

Sklenené odpady zo zelených 
kontajnerov sa najprv triedia a sú 
z nich odstránené najväčšie kusy 
nečistôt. Potom črepiny putujú na 
špeciálnu automatickú linku, ktorá 
zaistí čistotu vytriedeného skla.

Farebné alebo číre sklo sa 
odváža na spracovanie do sklární. 

Tam sa z upravených črepov vyrá-
bajú nové sklenené obaly, ktoré 
majú rovnaké fyzikálne, chemické 
aj hygienické vlastnosti, ako keby 
boli vyrobené z prírodných mate-
riálov.

Šetrime prírodné zdroje
Sklo je skvelým materiálom, ktorý 
je možné recyklovať donekonečna. 
Vďaka jeho recyklácii sa šetrí 
množstvo energie, a tým aj pri-
márne suroviny (napríklad povr-
chovo ťažené sklárske piesky).

Horšie je to však s časom jeho 
rozkladu. Trvá až 4000 
a viac rokov, kým sa sklo 
v prírode rozloží. Aj 
preto by sme vratné fľaše 
mali vždy vrátiť do 
obchodu a zvyšné vhodiť 
do zeleného kontajnera, 
odkiaľ poputujú na 
recykláciu.

Prečo je užitočné triediť sklo?
Správnym vytriedením skla a jeho 
následnou recykláciou opätovne 
získame materiál, z ktorého je bez 
akejkoľvek straty na kvalite možné 
vytvoriť znovu fľaše či iné pro-
dukty. 

Je dôležité nezabúdať, že záloho-
vané fľaše nepatria do triedeného 
zberu, ale treba ich odovzdať 
priamo v predajni. O všetko 
ostatné sa postará organizácia 
zodpovednosti výrobcov. 

ENVI-PAK

Príbeh našich lesov

Jar prináša zväčša farebnejší svet a dobrú 
náladu. Po sivej zime sa tešíme, ako začnú 
stromy pučať, kvitnúť a voňať. Tohtoročná bri-
gáda ku Dňu Zeme bola plánovaná na 4. apríla. 

Bola. Momentálne zažívame ťažké časy. Nie-
ktorí prichádzajú zo strachu z možnej nákazy 
o zdravý rozum, iní svojím ľahkovážnym 
a nezodpovedným správaním ohrozujú svoje 
rodiny a susedov.

Keďže rozsah a dosah jej prepuknutia 
nevieme predvídať, odložili sme brigádu na 2. 
mája. Taktiež naši rybári mali plánovanú brigádu 
v apríli. No viem, že oni si svoju akciu tiež urobia. 
Ich skvelá práca pri jazere za posledné roky zvý-
šila nášmu jazeru príťažlivosť. Nepochybne tomu 
pomohla okrem lásky k vode aj možnosť použiť 
techniku z FirstFarms. Ďakujeme.

Tento rok sme počas zimy prechádzali okolie 
Plaveckého Štvrtka a označili sme si miesta, 
ktoré musíme upratať. Náš sponzor, spoločnosť 
Nafta, nám prisľúbil finančnú pomoc a pokiaľ 
bude situácia priaznivá, radi nám prídu pomôcť. 
Objednali sme päť kontajnerov, ktoré budú 
umiestnené v rôznych častiach obce a lesoch. 

Stretneme sa 2. mája o 9.30 h pri jazere 
Pieskovňa. Rozdáme si tričká, pracovné ruka-
vice, vrecia a rozdelíme sa do skupín. Naši 
poľovníci začnú pracovať skôr a budú tiež variť 
už tradičný guláš z diviny. Pri jazere sa budú 
ochrane stromov pred bobrami venovať chatári 
z OZ Plavčík. Prosíme vás, ak máte doma nepo-
trebné pletivo, prineste ho na brigádu, alebo 
nám ho odložte na zbernom dvore. Použijeme 
ho na stromy.

Ostatní dobrovoľníci budú odstraňovať 
odpad na rôznych miestach, rozdelíme sa podľa 
účasti. Minulý rok sme rozšírili našu skupinu 

o deti zo základnej školy. Upratovali pri Budo-
vách, les popri ceste a pri autobusovej zastávke. 
Aj v tomto roku nám budú pomáhať.

Úprimne priznávam, že sa obávam, či sa bri-
gáda zrealizuje v náhradnom termíne. V tomto 
čase neviem predpovedať ďalší vývoj situácie. Je 
možné, že ju ešte budeme posúvať na neskôr. Aj 
keď už bude všetko zelené, nechcem tohtoročnú 
brigádu vynechať. Opäť sa nám nahromadili 
v našich lesoch čierne skládky a nedokážem si 
predstaviť, že tam zostanú ďalší rok. Nielen 
z estetických, ale aj z hygienických dôvodov ich, 
prosím, odstráňme. 

Verím, že tieto ťažké chvíle prekonáme 
a zdraví sa stretneme v našich lesoch.

Z U Z A N A  O N D R I A Š O VÁ

Počet hlasov pre jednotlivé strany:

Obyčajní ľudia a nezávislé osobnosti (OĽANO), NOVA,  
Kresťanská únia (KÚ), Zmena zdola

418 hlasov

SMER – sociálna demokracia 212 hlasov
Koalícia Progresívne Slovensko a SPOLU – občianska demokracia 107 hlasov
Sme rodina 101 hlasov
Sloboda a Solidarita 88 hlasov
Kotlebovci – Ľudová strana Naše Slovensko 83 hlasov
Za ľudí 69 hlasov
Dobrá voľba 34 hlasov
Slovenská národná strana 30 hlasov
Vlasť 29 hlasov
Kresťanskodemokratické hnutie 19 hlasov
Slovenská ľudová strana Andreja Hlinku 4 hlasy
Máme toho dosť! 4 hlasy
Most-Híd 4 hlasy
Socialisti.sk  3 hlasy
Demokratická strana 2 hlasy
Práca slovenského národa 2 hlasy
Slovenská Hnutie Obrody 1 hlas
99 % – občiansky hlas 1 hlas
Slovenská liga 1 hlas
Hlas ľudu 1 hlas
Magyar Közösségi Összefogás – Maďarská komunitná spolupatričnosť 1 hlas

OBECNÁ KNIŽNICA

Otváracie hodiny:
PONDELOK 15.30 – 17.30
ŠTVRTOK 16.00 – 18.00
kniznicaps@gmail.com
0902 033 147

Obecná knižnica Plavecký Štvrtok

ZRAZ
jazero Pieskovňa pri rybárskej chate

MÁME
5 kontajnerov, jednorazové rukavice, vrecia na odpad

OBČERSTVENIE
guláš z diviny

Hlavný sponzor: Za podpory: Pekáreň GAMAPEK

Prosíme všetkých o pomoc

Brigáda ku Dňu ZemeBrigáda ku Dňu Zeme

Obec Plavecký Štvrtok

2. mája 2020 o 9.30 hod.2. mája 2020 o 9.30 hod.
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Poukazovaním na malý počet osôb prihlásených 
na trvalý pobyt v rekreačnej a chatovej oblasti 
Píniová alej sa tento zvýšil z 30 na 90. Za týchto 
podmienok tam začala Slovenská pošta po 
rokovaní s obcou doručovať zásielky. Umiestnili 
sme tam kontajner na separovaný zber skla. 
Obyvatelia sa zapojili do brigády a vyčistili si 
svoje okolie.

Napriek intervencii obce spoločnosť Slovak 
Lines neplánuje v tejto lokalite zriadiť autobu-
sovú zastávku. V súčasnosti projekčne prebieha 
potrebná legalizácia a úprava tamojšieho 
dopravného značenia.

Ani pri veľkom úsilí sa nám, žiaľ, nepodarilo 
zmeniť situáciu s chýbajúcim zdravotným 
zabezpečením v obci. Aj napriek kritickému 
nedostatku lekárov sa o to neustále pokúšame 
a budeme v tom pokračovať. Nádej zomiera 
posledná a verím, že sa nám to podarí. Obec má 
veľmi dobrú strategickú polohu pre zdravotné 
stredisko, pre špecialistov so širším záberom 
pacientov v blízkom okolí, ktorú je potrebné 
využiť. 

Výstavba rodinných domov stroskotáva na 
vlastníckych právach súkromných majiteľov. 
Obec bude rada garantom a usporiadateľom 
stretnutia vlastníkov, ktorých vôľa a dohoda je, 
žiaľ, tiež jedinou možnosťou. V minulosti boli 
v niektorých lokalitách snahy o zjednotenie 
vlastníkov, no bez úspechu. Ak prípadné 
stretnutia vlastníkov opätovne z akéhokoľvek 
dôvodu stroskotajú, zostane lokalita na ďalšie 
dlhé roky záhradou alebo pôdou. Žiadny 
investor sa po tretí- alebo štvrtýkrát o ňu nebude 
zaujímať.

Aj zastávka na rázcestí v tomto momente 
stojí na nájomnej zmluve toho kúska pozemku. 
Dúfam, že sa nám to podarí, ako sa po rokoch 
podarilo označenie križovatky na rázcestí 
dopravnými značkami spomalenia a zákazu 
predbiehania, pasportizácia dopravného znače-
nia v obci a priechod pre chodcov pri cintoríne. 

Rozširovanie kapacity materskej školy je 
nekonečnou pesničkou, ktorú, dúfam, dohráme 
tento rok. Počíta sa so získaním dotácie vo výške 
230 000 eur a sumou 70 000 eur z rozpočtu 
obce. Časté víchrice sa podpísali pod stav stre-
chy na škôlke, ktorá si bude vyžadovať opravu. 
Vlani sa zrekonštruovali jej vnútorné priestory 
– kuchynka stála 20 640 eur z vlastných finanč-
ných prostriedkov a modernizácia spojená 
s výmenou kuchynského zariadenia si vyžiadala 

7400 eur zo získaných zdrojov. Vybudovali sme 
prístrešok pri dome smútku, vymaľovali jeho 
interiér a katafalk v hodnote 7708 eur zo získa-
ných finančných zdrojov, opravili sklenené 
výplne zastávok pri kostole za 2200 eur z poistky 
obce. Podali sme projekt na získanie komunál-
nej techniky v hodnote 80 000 eur, na rekon-
štrukciu budov na zbernom dvore v hodnote 
50 000 eur.

Po schválení projektu obnovy dediny upra-
víme pás zelene popri hlavnej ceste na vstupe od 
rázcestia po odbočku k štadiónu a vysadíme 
stromy k budove Nafty v extraviláne, čo je pod-
mienkou projektu a nižšej 5-percentnej finanč-
nej spoluúčasti obce v sume 5000 eur.

V decembri sa uskutočnila výmena starých 
okien a sklobetónových kociek na budove futba-
lového ihriska za plastové okná v hodnote 3679 
eur, ktoré sme získali z územnej dotácie. Z ďal-
ších získaných dotácií od spoločnosti Nafta sme 
kúpili traktorovú kosačku za 4100 eur, hodové 
slávnosti boli tiež finančne podporené sumou 
3000 eur.

Na základnej škole sa úspešne vzdelávajú 
deti so zameraním na nemecký jazyk. So staros-
tom rakúskej obce pripravujeme spoluprácu 
našich základných škôl, nechcem však predbie-
hať. Žiaľ, dočasne nám to komplikuje chrípková 
epidémia.

Na rekonštrukciu kotolne v základnej škole 
sa po roku snaženia podarilo získať dotáciu 
50 000 eur. Pre obec to predstavuje úsporu 

z pôvodnej sumy 109 780,63 eura. Modernizá-
ciu učební za 82 000 eur by sme mali zrealizovať 
ešte tento rok.

Viaceré opatrenia, partnerstvá a investície 
nám zatraktívnia školu pre získanie nových žia-
kov. O jej modernizácii rokujeme aj s Bratislav-
ským samosprávnym krajom (BSK). Už v tejto 
dobe zaznamenávame zvýšený záujem detí 
z okolitých obcí a v tomto smere budeme pokra-
čovať.

V súčasnosti prebieha v základnej škole sie-
ťovanie na internetovú sieť, na elektronický 
dochádzkový systém a budovanie kamerového 
systému. S BSK spolupracujeme na koncepcii 
školy a získaní finančných prostriedkov na 
výmenu potrubia a radiátorov. Na rekonštruk-
ciu sociálnych zariadení, spŕch v telocvični, 
dokončenie výmeny okien, výmenu podláh 
a obnovu areálu sa pripravujú žiadosti. V prie-
behu roka sa budú vyhlasovať výzvy, do ktorých 
sa podľa potreby zapojíme.

V átriu a vedľa školy sme vyrezali smreky, 
ktoré ohrozovali deti a budovu. Nezištne nám 
pomohol náš rodák Michal Kovár, ktorému 
ďakujem.

Úpravou areálu okolo telocvične sme pripra-
vili priestor pre projekty celkovej revitalizácie 
s výsadbou stromov v tejto časti obce. Veľké 
množstvo projektov pripravuje riaditeľka  
základnej školy Mariana Korbelová so svojím 
tímom. Svojou snahou, ochotou a prácou  
prispieva k zveľaďovaniu a obnove majetku 

Plot cintorína pred výmenou. Foto: R. Benkovič 

Vizualizácia plotu cintorína po výmene.

Čo sa podarilo a čo ešte chystáme
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obce, za čo jej patrí veľká vďaka. Nový manažér 
spoločnosti FirstFarms Agra M Soren Gerber 
Nielsen sa dlhodobo snaží obci pomáhať strojmi 
a mechanizáciou. Inak to nebolo ani v areáli 
základnej školy, na zbernom dvore, pri odhŕňaní 
smetia pri osade ďalej od rodinných domov, lik-
vidácii čiernych skládok, brigáde ku Dňu Zeme 
či nakladaní veľkoobjemového odpadu do kon-
tajnerov.

Tento rok podal pomocnú ruku pri likvidácii 
starých kríkov spred kostola a odvoze starého 
betónového plota z cintorína pri výmene za 
nové oplotenie. Tieto projekty vám ešte predsta-
vím. Aj v tomto prípade ďakujem za nezištnú 
pomoc jemu i jeho vždy ochotným technicko-
-organizačným pracovníkom, ktorí rýchlo 
pomáhajú aj pri nečakaných situáciách.

Ako som už naznačil, v priebehu roka by sa 
mala uskutočniť výmena oplotenia na cinto-
ríne v predpokladanej hodnote 40 000 eur 
z vlastných a získaných finančných zdrojov. Ak 
bude vyhlásená výzva, malo by dôjsť k úprave 
územia na cintoríne. Vybudovalo by sa nové 
ozvučenie s osvetlením a chodník v zadnej časti 
cintorína, ktorý umožní následné zokruhova-
nie.

Ďalej je plánovaná oprava fasády na dome 
smútku, revitalizácia a úprava zelene spolu 
s vybudovaním nového betónového prístupu 
k budove, odvodnením ulice a osadením lavi-
čiek v predpokladanej hodnote 36 000 eur získa-
ných finančných zdrojov. Vodovodnú sieť sme 
obnovili vlani a zaoberáme sa prípravou pro-
jektu vybudovania kolumbária pre urny.

Samozrejme, naďalej sa budeme usilovať 
o rozšírenie cintorína. Tým, že si do konca 
marca plníme zákonnú povinnosť a všeobecne 
záväzným nariadením určujeme ochranné 
pásma cintorína, som u prevádzkovateľa pohre-
biska otvoril otázku elektronizácie mapy cinto-
rína s informáciami pre nájomcov. Elektronická 
evidencia zverejnená na stránke obce a infor-
mácie o nezaplatených hrobových miestach 
alebo neznámych užívateľoch budú pre občanov 
užitočné.

Aj plánovaná revitalizácia zelene pred kos-
tolom by sa mala udiať tento rok. Finančné pro-
striedky zo Slovenskej agentúry životného pros-
tredia (SAŽP) vo výške 16 500 eur sú zamerané 
na prinavrátenie pôvodných druhov drevín do 
nášho regiónu. Pri tejto výške podpory ide 
o približne 100 kusov stromov. Preto sme sa 
zamerali na väčšie súvislé plochy.

V projekte sa počíta s vytrhaním asi päťde-
siatročných kríkov pred kostolom spolu s vras-
teným drôtom a betónovými stĺpmi, ktoré ani 
nie je vidieť. Tak získame niekoľko stoviek 
štvorcových metrov plochy, vyrovnáme terén 
a premiestnime súčasné dreviny nevhodne 
posadené pod elektrickým vedením. Tieto 
stromy sa už 12 rokov neustále strihajú a krátia 
z dôvodu vedenia, a tak nevytvárajú požado-
vaný tieniaci efekt hlavne v dobe globálneho 
otepľovania.

Vytrhávanie starých kríkov sa uskutoční do 
konca marca z dôvodu doby vegetačného 
pokoja a na jeseň, vo vegetačne vhodnom 
období na výsadbu stromov, firma vybraná 
SAŽP vysadí dreviny podľa projektu priprave-
ného odborne spôsobilou osobou. Ďalšie miesta 
sú určené v projekte.

Na železnici plánujeme tento rok vytvoriť 
spevnenú odstavnú plochu pre ľudí dochádzajú-
cich na vlakovú stanicu, mimo obratiska, ktoré 
následne zabezpečíme a skrášlime. Mienime 
prerobiť stojany na bicykle s uzamykateľným 
vstupom a oplotením pre bezpečnosť a dvojitú 
ochranu bicyklov. Systém a spôsob prideľovania 
kľúčov ešte preverujeme na iných železničných 
staniciach a v spolupráci s pracovníkom želez-
níc v Plaveckom Štvrtku.

Prerobením kamerového systému do optic-
kého kábla v celkovej hodnote 9200 eur zo zís-
kaných finančných prostriedkov spolu s dofi-
nancovaním obce sumou 1200 eur zabezpečíme 
kamerový dohľad na parkovisko, stojany 
s bicyklami a preloženie systému do nových 
priestorov odstavnej plochy. Dôležitá je kombi-
nácia ochranných prvkov, ktoré zvýšia dôveru 
užívateľov stojanov na bicykle a budú ich vo 

väčšej miere využívať aj obyvatelia vzdialenej-
ších častí obce.

Susedná obec dostala od nás ponuku na spo-
ločné vybudovanie cyklotrasy, ktorá by ju spo-
jila so železnicou. V budúcnosti, po vybudovaní 
cyklomosta vo Vysokej pri Morave, by sme sa 
takto mohli napojiť na trasu možno až po 
Kamenný mlyn. Mesto Stupava a obec Lozorno 
totiž spoločne pracujú na vybudovaní cyk-
lotrasy až po priemyselnú zónu, prípadne až po 
Kamenný mlyn. 

Kultúrny dom má tiež problémy s prehr-
dzavenou krytinou na streche, takže sa usku-
toční kontrola a podľa jej výsledkov pristúpime 
k oprave alebo výmene jej časti. V súčasnosti 
pripravujeme podanie projektu na modernizá-
ciu budovy do výšky 15 000 eur, spočívajúcu 
v inštalácii úsporného LED osvetlenia a ochrane 
budovy kamerovým systémom.

Novú garáž hasičskej zbrojnice v sume 
31 500 eur s 5-percentnou spoluúčasťou 
budeme budovať tento rok. Stavebné povolenie 
máme vydané, dotáciu sme získali, zmluva je 
podpísaná a finančné prostriedky máme už na 
účte obce. V minulom roku sme opravili, vyme-
nili a vyrovnali strechu a krytinu na zasadačke 
hasičskej zbrojnice v hodnote 5400 eur získa-
ných zdrojov.

Predpokladám, že do konca marca dosta-
neme nové zásahové vozidlo Iveco Daily, o pri-
delenie ktorého som požiadal ešte vlani. Hasiči 
sú nielen záchranná, ale aj reprezentačná zložka 
obce, ktorú treba podporovať. Sú vždy pripra-
vení pomôcť a sú súčasťou širšieho záchran-
ného systému v celej republike. Aj im ďakujem 
za doterajšiu spoluprácu. 

Územný plán obce by mal prejsť aktualizá-
ciou. Zapracovaním regulatív by mal reflektovať 
potreby súčasnej doby, zhrnúť všetky zmeny 
a doplnky. Nutné je aj zapracovanie nových cyk-
lotrás. Vo februári sme rokovali so Slovenským 
pozemkovým fondom o prevedení alebo pre-
nájme pozemkov do vlastníctva alebo správy 
obce. Mohli by sme tak pomôcť chatárom riešiť 
mnohokrát neľahký prístup ku chatám cez 

Foto: R. Benkovič Foto: R. Benkovič Odstránili sme stromčeky  
pred obecným úradom.

Za pomoc pri vytrhaní kríkov ďakujeme aj firme FirstFarms. 
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zablatené komunikácie. Ak by boli spevnené, 
otvárali by sa ďalšie možnosti.

Pozornosť venujeme aj sceľovaniu obecných 
pozemkov. Toto nám zjednoduší proces pri 
podávaní rôznych žiadostí a projektov. Po 
dlhých rokoch sme rozbehli proces odpredaja 
pozemkov pod stavbami v rekreačných lokali-
tách.

Pripravujeme pasportizáciu zelene v obci, 
bez ktorej je veľmi zložité čokoľvek zapracovať aj 
do územného plánu. Ten v súčasnosti podrobný 
opis neobsahuje.

Na Chríbe sa nachádza lipa, ktorá si zaslúži 
odborné arboristické ošetrenie na základe 
posudku. Disponujeme aj cenovou ponukou na 
600 eur, ktorú by sme po zhode mohli zapracovať 
do najbližšej zmeny rozpočtu v prípade, že 
chceme, aby lipa ešte dlho skrášľovala našu obec.

Aj spoločnou brigádou ku Dňu Zeme a zís-
kanými finančnými prostriedkami vo výške 
1500 eur pomáhame prírode spolu s poľovníkmi 
z PZ Sokol, ktorí sú obci nápomocní pri uspora-
dúvaní kultúrnych udalostí.

Obecný športový klub bol tiež podporený 
sumou 8000 eur z iných zdrojov, v ktorých bola 
zahrnutá aj príprava Mravenčárskej míle. Tento 
rok sa o jej prípravu vo väčšej miere postarajú 
bežci z Plaveckého Štvrtka, ktorí sa pravidelne 
zúčastňujú na bežeckých pretekoch po celom 
Slovensku. 

Folklórne súbory v obci pod vedením 
Ingrid Saňkovej a OZ Štvrtčan sa podávaním 
projektov finančne zabezpečujú sami. Dlho-
ročne však reprezentujú našu obec a robia jej 
veľmi dobré meno, za čo im ďakujem.

Veľa projektov vieme uskutočniť len vďaka 
finančnej podpore a sponzoringu spoločnosti 
Nafta, Nadácie EPH, spoločnosti FirstFarms 
Agra M a rôznym výzvam na získanie finanč-
ných prostriedkov. Ďakujem spoločnostiam ako 

Esko, Gamapek a mnohým iným. Bez pomoci 
a obetavosti obyvateľov Plaveckého Štvrtka 
a aktívnych organizácií by to mnohokrát bolo 
oveľa ťažšie.

Práca v číslach:
� získané finančné prostriedky v minulom 

roku vo výške 45 779 eur;
� ušetrené finančné zdroje z rozpočtu 

v minulom roku 60 000 eur;
� podané projekty mimo ZŠ v minulom roku 

vo výške 135 000 eur (čakáme na výsledok);

� projekty podané v minulých rokoch vo 
výške 312 000 eur (čakáme na výsledok);

� podané projekty do konca marca v tomto 
roku vo výške 44 000 eur (čakáme na výsle-
dok);

� pripravujeme podanie projektu v prvej 
polovici tohto roka vo výške 36 000 eur;

� finančné prostriedky získané do konca 
marca tohto roka v sume 56 500 eur.

R A D O S L AV  B E N K O V I Č

Vyrovnávanie terénu po odstránení kríkov. 

Pomoc seniorom
Za pomoci členov krízového štábu boli najviac ohrozeným skupinám  
obyvateľstva distribuované ochranné rúška, ktoré ušili dobrovoľníci.  
Dobrovoľníkom chceme touto cestou poďakovať za ich prácu.

R B

Foto: R. Benkovič 

Foto: R. Benkovič Foto: Nikola Ščepánová
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Chráňme si zdravie – 
nosme rúška
Nosením rúška na tvári chránite svoje zdravie 
i zdravie svojich blízkych. No jeho nespráv-
nym nosením a manipulovaním s ním vysta-
vujete svoje zdravie vysokému riziku nákazy. 
Preto je nutné ho správne používať.

Nosenie rúška na tvári je v tejto dobe 
veľmi dôležité, priam nutné, pretože tým 
chránite nielen seba, ale i všetkých okolo 
vás. Podstatné je však vedieť, ako ho použí-
vať. Nesprávne použitie má vážny dosah 
a opačný efekt – neochráni vás a môžete sa 
nakaziť.

Dodržiavajte tieto pravidlá:
1. Rúško si nasaďte tak, aby vždy prekrý-

valo vaše ústa i nos. To je veľmi dôležité. 
Nemá zmysel mať rúško na tvári, ak nos 
je vonku a dýchate ním. Vírus vdýchnete 
nosom.

2. Rúško vám má tesne priliehať k tvári, 
inak vám bokom môže vojsť vzduch kon-
taminovaný vírusom.

3. Ak cítite, že rúško zvlhlo vaším dýcha-
ním alebo kýchaním, je nutné ho hneď 
vymeniť za čisté. Použité rúško, ak je 
jednorazové, hneď vyhoďte do uzatvore-
ného koša, prípadne do igelitového 
vrecka, ktoré uzatvorte a doma ho vyho-
díte do kontajnera. Ak sa dá rúško použiť 
opakovane, dajte ho do igelitového 
vrecka, dobre uzatvorte a doma dezinfi-
kujte – no nie v dome či byte, ale vonku 
na vzduchu, napríklad alkoholom. Hneď 
nato si riadne umyte ruky. Ak je rúško 
látkové, z igelitového vrecka ho vysypte 
priamo do pračky a dajte prať. Po opraní 
treba rúško vždy vyžehliť. Tým tiež zni-
číte potenciálne vírusy. Majte na pamäti, 
že cez vlhké rúško na tvári vírusy preni-
kajú oveľa ľahšie a rýchlo sa množia.

4. Počas nosenia si rukou nesiahajte na 
rúško a nemanipulujte s ním. Na rúšku 
sa môžu v tom momente nachádzať 
vírusy a vy si ich môžete preniesť na ruky 
a neskôr na ústa, nos či oči. Ak si dáte 
rúško dole, potom ho žmolíte v ruke 
a znova si ho dáte na tvár, je tu veľký 
predpoklad, že vaše ruky môžu byť kon-
taminované vírusom a vy sa nakazíte.

5. Pri manipulácii s rúškom sa vždy dotý-
kajte len šnúrok či gumičky, mini-
málne priamo rúška, ale vždy čistými 
a riadne umytými rukami.

Nosenie rúška nie je náročné, len treba 
dodržiavať uvedené pravidlá. Nosenie rúška 
nie je hanba, mnohým z vás a vašim blízkym 
to môže zachrániť život. Nezabúdajte nosiť 
aj okuliare, chráňte si aj oči. Použite 
dioptrické, slnečné, poprípade potápačské 
okuliare.

Dodržujte odstup jeden od druhého 
aspoň jeden meter, pretože neviete, kto je 
zdravý a kto chorý. Nepodávajte si ruky 
a vonku nič zbytočne nechytajte. Umývajte 
si ruky dôkladne mydlom, buďte dôslední. 
Pamätajte – tu nejde o módnu prehliadku, tu 
ide o život. Váš a vašich blízkych.
 

A N N A  K I M L I Č K O VÁ 

Môže pandémia priniesť aj niečo 
pozitívne?
Po dlhých desaťročiach (možno i storočiach) sa 
náš kostol vyprázdnil. Zostali len súkromné 
pobožnosti a sväté omše bez prítomnosti verej-
nosti.

Pýtal som sa Pána Boha a uvažoval som nad 
tým, prečo toto dopustil. Zároveň som ho 
poprosil (okrem ukončenia pandémie a iných 
vecí), aby nikto v našej dedine nezomrel; aby 
počkal na skončenie pandémie, aby sme sa 
mohli so zosnulým dôstojne rozlúčiť.

Na konci tohto úvodu prosím o pochopenie, 
že tento príspevok bude tak trochu netradičný.

Môže nám táto pandémia priniesť aj niečo 
pozitívne? K dnešnému dňu (16.3.2020) som 
našiel veľa vecí, s ktorými by som sa chcel pode-
liť. 
1. Pocítili sme, že človek k životu veľa nepo-

trebuje. Potraviny, drogéria, lekáreň, infor-
mácie. Jeden politický väzeň si to uvedomil, 
keď sa dostal na samotku: jedlo, strecha nad 
hlavou, umývadlo a vedro na potrebu. Nič 
viac. To je všetko, čo je potrebné na prežitie. 
Ostatné je „navyše“. 

2. Skúsili sme, že zle pochopená sloboda nás 
môže zničiť. Naopak, sebadisciplína, ohľa-
duplnosť a spolupráca nás môže zachrániť. 
Dodržiavať hygienické opatrenia, počínajúc 
umývaním rúk a končiac dôslednou karan-
ténou nakazených, je aj uprostred demokra-
cie nevyhnutné. 

3. Možno sme pochopili, ako je to s časom. 
Na mnohé veci sme si povedali, že nemáme 
čas. V skutočnosti sme nemali chuť... čiže 
dostatok lásky k niekomu alebo niečomu. 
Počas dlhých a pre niekoho nudných poby-
tov doma sme mali čas na všetko, avšak 
našli sme si ho len na niečo. Možno práve 
dozrel čas na vypočutie bohoslužieb, mod-
litbu, spytovanie svedomia, zahranie si spo-
ločenskej hry s vlastným dieťaťom či vypo-
čutie manželky v takej miere, v akej ona 
rozhovor potrebuje.

4. Mali sme možnosť pripomenúť si vlastnú 
krehkosť. Môj život mám v hlinenej 
nádobe, aby mal Boh zvrchovanú moc, a nie 
ja. Niekoho to môže hnevať, iný má dôvod 
odmietať transcendenciu, avšak pominuteľ-
nosť života je realita.

Je ešte mnoho myšlienok, ktoré mi víria hlavou, 
zamerajme sa však skôr na budúcnosť. Predne-
dávnom som dostal mail, z ktorého textu časť 
citujem:

Teším sa, ako sa naše srdce naplní túžbou po 
Bohu, túžbou stretnúť sa s ním v chráme. Teším 
sa, ako si budeme vážiť učiteľov a učiteľky, ktoré 
sú s našimi deťmi, kým sme v práci. Teším sa, že 
sa môžeme učiť byť zodpovední a že si začneme 
uvedomovať „luxusík“, ktorý máme. Teším sa, že 
si uvedomíme, že práca je dar... 

Teším sa, že si viac budeme dávať pozor, na 
koho kašleme a že sa budeme učiť viac si „zakrý-
vať“ ústa. Teším sa, že sa skúsime tešiť a radovať 
v hĺbke svojho srdca a rozvíjať v sebe hercov, 
hudobníkov, maliarov; že objavíme domácu 
knižnicu s knihami, ktoré sme nikdy nemali čas 
prečítať.

Teším sa, že si uvedomíme, čo všetko sme 
a máme k dispozícii len tak. Teším sa, že mnohí 

namiesto „korony“ hádam objavíme korunu – že 
ju nosíme na hlave a že sme kráľovské deti...

Milí čitatelia časopisu Štvrtčan, titul nášho 
chrámu (Nanebovzatia Panny Márie) nám pri-
pomína, že naša vlasť je v nebi. Tam putovala aj 
naša Matka Mária celý život. Hoci nebola 
uchránená od bolestných strát, získala večnú 
odmenu – bola vzatá do neba.

Morová kaplnka v našej obci je zasvätená 
svätému Róchovi, patrónovi chorých, a svätej 
Rozálii, patrónke talianskeho Palerma, ktoré 
mala zachrániť od moru. Túto kaplnku postavili 
naši predkovia z vďačnosti Bohu za koniec 
moru. Táto sakrálna stavba nám pripomína, 
o koho sa máme oprieť v čase núdze a komu 
máme vďačiť, keď bude po tom. 

Pred nami sú veľkonočné sviatky. Pre nie-
koho možno prvý raz bez toho, aby bol na sláv-
nostných bohoslužbách. Niekedy nám Božia 
prozreteľnosť dá aj toto zakúsiť, aby nás nie-
čomu novému naučila. Všetkým prajem požeh-
nané veľkonočné sviatky: nech láska Zeleného 
štvrtka, viera Veľkého piatka, nádej Bielej soboty 
a víťazstvo Veľkonočnej nedele nás posilní 
a naplní pokojom a dôverou.

J Á N  S I TÁ R ,  farár



8 ŠTVRTČAN

Daruj kúsok seba –  
daruj krv
Viacerí z nás sú určite pravidelnými darcami krvi. Kedysi 
dávno sa nám už v obci podarilo zorganizovať mobilný 
odber krvi z Národnej transfúznej služby (NTS) SR v Bra-
tislave a chceli by sme takúto krásnu akciu usporiadať ešte 
raz. Keďže darovať krv je možné len párkrát za rok, roz-
hodla som sa dať vám to do povedomia už teraz, aby sa 
mohlo zúčastniť čo najviac ľudí. Aj preto NTS dala termín 
cez víkend, lebo veľa ľudí je vtedy doma a takéto výjazdy sa 
konajú cez víkend. Nikto z nás nevie, kedy bude potrebo-
vať práve takúto pomoc.

J A N A  J Á N O Š O VÁ

Juraj Švajdlenka. Foto: archív rodiny

KAM PATRIA POUŽITÉ RÚŠKA A RUKAVICE?
• Použité jednorazové rúška ani rukavice nepatria do triedeného zberu.

• Vhoďte ich do plastového vrecka a to vyhoďte do ZMESOVÉHO odpadu.

AK STE V KARANTÉNE:
• Odpad vložte do plastového vreca na odpadky a po každom použití ho riadne zviažte.

• Po naplnení vložte vrece do ďalšieho vreca a takto uložený odpad držte doma,  
až kým nie sú známe výsledky testov alebo najmenej 72 hodín.

• Až po uplynutí 72 hodín alebo oznámení negatívnych výsledkov umiestnite tento  
odpad do zberných nádob.

ĎALŠIE ODPORÚČANIA
• Neukladajte odpad vedľa kontajnerov, aby pracovníci neboli vystavení ďalšej  

manipulácii s odpadom.

• Snažte sa tvoriť čo najmenej odpadu a nakupujte len naozaj nevyhnutné veci.

• Všetok odpad pred vyhodením poriadne stlačte a zmenšite tak jeho objem.

• Jarné upratovanie odložte na neskôr.

www.TRiedImE.sKwww.envipAK.sK

Vážení občania,
na základe nového zákona č. 18/2018 Z. z. o ochrane osobných údajov 
obec nebude zverejňovať zoznam narodení, úmrtí, jubileí a sobášov 
bez písomného súhlasu dotknutej osoby. 
Ak máte záujem o zverejnenie oznámenia o narodení, úmrtí alebo 
životnom jubileu, je potrebné podpísať súhlas so spracovaním osob-
ných údajov. Tlačivo je k dispozícii na obecnom úrade alebo na webo-
vej stránke obce.

Prvým dieťaťom z našej obce narodeným v roku 2020 je Jurko  
Švajdlenka. Šťastným rodičom srdečne gratulujeme a celej rodinke 
želáme zdravie, šťastie a spokojnosť.

Počet obyvateľov k 30. 3. 2020  2505
NŠ

S P O L O Č E N S K Á  K R O N I K A
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Rozlúčka končiaceho kronikára
Vážení čitatelia. Od začiatku vydávania obecných novín Štvrtčan v roku 
2007 som do nich pravidelne prispieval informáciami a pohľadmi z histó-
rie našej obce. Veľká časť našich občanov osobne poznala, či priam pre-
žila viaceré udalosti, kratšie či dlhšie obdobia zo života našej obce a jej 
obyvateľov.

Obec prežila dlhé obdobie v dávnej minulosti, z ktorej sme my 
súčasníci mnoho nepoznali. Vďaka zápisom v obecnej kronike sa 
zachovali popisy udalostí či období najmä od ukončenia druhej svetovej 
vojny, keď sa začalo obdobie budovania socializmu v našej vlasti. Po 
nežnej revolúcii v roku 1989 nastali opäť vážnejšie zmeny v riadení 
štátu, teda i obce.

To, čo som uvádzal v obecných novinách, bolo adresované najmä 
mladším spoluobčanom, pre ktorých to boli udalosti nepoznané. Aby sa 
aj z týchto príspevkov dozvedeli, čo sa v minulosti v našej obci urobilo. 
Či sa to podarilo, to už ste určite posúdili.

Od roku 2020 bude obecnou kronikárkou Marta Gašparová a ja jej 
prajem, aby sa jej v tomto informovaní o dianí v obci darilo. Prajem jej 
i vám, všetkým občanom, do budúcnosti všetko najlepšie.

V O J T E C H  Z A J Í Č E K ,  doterajší kronikár

Nová kronikárka
Od 1. januára tohto roka som bola schválená obecným zastupiteľstvom 
za obecnú kronikárku. Funkciu som prevzala po kronikárovi Vojtechovi 
Zajíčkovi, ktorý túto prácu vykonával 45 rokov.

Veľmi ťažko sa nadväzuje na túto dlhoročnú činnosť, v ktorej zmapo-
val aktuálne údaje v danom roku a oboznamoval čitateľov Štvrtčana aj 
s dávnejšou históriou. Neviem, či ešte nájdem nejakú oblasť z histórie, 
ktorej by sa zodpovedne nevenoval.

Zatiaľ sa vám chcem len predstaviť a poprosiť vás – ak máte dôležité 
a zaujímavé podnety, ktoré by v našej kronike nemali chýbať, tak ma 
kontaktujte prostredníctvom obecného úradu.

Kronika zaznamenáva udalosti v danom roku z diania v republike, 
a hlavne v obci, z oblasti kultúry, školstva, spoločenských organizácií, 
športu a zdravotníctva.

Kronika je jedinečným dielom, ktoré je tvorené pre tých, čo popísané 
udalosti nezažili, ale z nášho podania si utvoria obraz o nás, zvykoch 
a dobe, v ktorej sme žili.

M A R TA  G A Š PA R O VÁ ,  kronikárka

Sociálna komisia pozýva na zájazdy
Thermal Corvinus Veľký Meder
Termálne kúpalisko Veľký Meder má vo všetkých 
deviatich bazénoch termálnu vodu s teplotou 26 
až 38 stupňov Celzia, ktorá má blahodarné 
účinky na chrbticu, pohybové ústrojenstvo, sval-
stvo a má regeneračné účinky na ľudský organiz-
mus. Termálne kúpalisko – chemické zloženie 
geotermálnej vody: má priaznivé účinky na lieče-
nie kĺbových ochorení, ochorení chrbtice aj sva-
lovú únavu a celkovo priaznivo pôsobí na rege-
neráciu organizmu.

Sociálna komisia pri Obecnom zastupiteľstve 
v Plaveckom Štvrtku pozýva občanov na zájazd 
na termálne kúpalisko do Veľkého Medera. 
Zájazd sa uskutoční 29. apríla. Odchod auto-
busu bude o 7.30 h z parkoviska pri Jednote a zo 
železničnej stanice. Záujemcovia sa môžu prihla-
sovať na obecnom úrade do 27. apríla. Pri prihlá-
sení je potrebné uhradiť poplatok vo výške osem 
eur dôchodcovia a 14 eur ostatní občania. Pred-
pokladaný návrat bude do 19. hodiny.

Brno 
Sociálna komisia pri Obecnom zastupiteľstve 
v Plaveckom Štvrtku pozýva občanov na zájazd 
do Českej republiky – Brna, ktorý sa usku-
toční 18. júna. Odchod autobusu bude o 7.30 

h z parkoviska pri Jednote a zo železničnej sta-
nice. Na programe je prehliadka mesta, zámku 
Špilberk a plavba po priehrade. Záujemcovia sa 
môžu prihlasovať na obecnom úrade do 10. 
júna. Pri prihlásení je potrebné uhradiť popla-
tok vo výške 14 eur dôchodcovia a 22 eur ostatní 

občania. Poplatok zahŕňa dopravu, cestovné 
poistenie, vstupné a obed.

Fašiangy v klube dôchodcov
Sociálna komisia v spolupráci s klubom dôchod-
cov pripravili pre svojich návštevníkov 20. feb-
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ruára v budove základnej školy posedenie pri 
hudbe bratov Zajačkovcov a tradičných fašian-
gových dobrotách – šiškách, fánkach a kapust-
nici. V príjemnom prostredí pri dobrej hudbe 
a občerstvení si všetci spolu zaspievali, zaspo-
mínali na mladé časy a strávili v klube pekné 
popoludnie. 

Jednota dôchodcov na Slovensku (JDS)
Jednota dôchodcov na Slovensku (JDS) vznikla 
v roku 1990. V zmysle zákona č. 83/1990 Zb. je 
občianskym združením. Je nezávislá, samo-
statná právnická osoba. Do jej postavenia a čin-
nosti môžu štátne orgány zasahovať len 
v medziach zákona. Združuje občanov star-
šieho veku – dôchodcov bez rozdielu národ-
nosti, politickej príslušnosti, náboženstva 
a sociálneho pôvodu.

JDS v súčasnosti združuje 98 684 členov 
v 1154 základných organizáciách (ZO). Organi-
začnými celkami JDS sú okresné organizácie 
(72), krajské organizácie (osem) a Ústredie JDS 
v Bratislave.

Ako sa stať členom JDS
Členmi sa môžu stať dôchodcovia, ktorí sa sto-
tožňujú s cieľmi, programom a Stanovami JDS.

Cieľom je pomáhať pri príprave občanov na 
život a prácu v dôchodkovom veku, chrániť 
práva a oprávnené požiadavky, sledovať vývoj 
životnej úrovne, spolupracovať so zákonodar-
nými orgánmi, poskytovať právno-poradenskú 
službu v rámci svojich možností, organizovať 
dobrovoľnícku činnosť, podieľať sa na organizo-
vaní zdravotnej, rekondičnej, kúpeľnej a rekre-
ačnej, športovej a turistickej starostlivosti, 
pomáhať pri realizácii celoživotného vzdeláva-
nia a vyvíjať medzinárodné aktivity, smerujúce 
k spolupráci s organizáciami dôchodcov 
v zahraničí a inými organizáciami.

Členstvo v JDS je dobrovoľné. Dôchodca 
o členstvo požiada základnú organizáciu 
v mieste bydliska. Podmienkou je prihláška za 
člena, v ktorej sa okrem osobných údajov zavä-
zuje pravidelne platiť členské príspevky.

Platenie členských príspevkov patrí k zák-
ladným povinnostiam člena, ktorý sa týmto 
podieľa na finančnom zabezpečení činnosti jed-
notlivých orgánov JDS. Odsúhlasený ročný prí-
spevok je vo výške dvoch eur. Dokladom o člen-
stve je členský preukaz. 

Viac o organizácii sa dozviete na interneto-
vej stránke https://jednotadochodcov.sk/.

Ustanovujúca schôdza ZO JDS-2 Plavecký 
Štvrtok
Z iniciatívy vedúcej klubu dôchodcov Marty 
Gašparovej a predsedníčky sociálnej komisie 
Emílie Czagaňovej, po prerokovaní so staros-
tom obce Radoslavom Benkovičom a predsed-
níčkou okresnej organizácie JDS v Malackách 
Ruženou Mrázovou, sa 5. marca uskutočnila 
v klube dôchodcov ustanovujúca schôdza ZO 
JDS-2 v Plaveckom Štvrtku.

Schôdze sa zúčastnilo 33 seniorov, ktorí 
schválili založenie organizácie, výbor, plán čin-
nosti a členský príspevok na rok 2020. Za pred-
sedníčku ZO JDS-2 Plavecký Štvrtok bola zvo-
lená Anna Koleníková, za hospodárku Jaromíra 
Dankovičová. Členkami výboru sú Marta Gaš-
parová a Emília Czagaňová, predsedníčkou 
revíznej komisie je Eva Matlovičová a členkami 
sú Helena Sofková a Marta Chmelová.

Cieľom novej organizácie JDS v našej obci je 
zapojiť seniorov do rôznych aktivít v rámci 
klubu, obce, okresu a obohatiť ich voľný čas 
a spoločenský život. 

Prvé stretnutie sa uskutoční vo štvrtok 2. 
apríla o 17.00 h v klube dôchodcov v základ-
nej škole. Pravidelné stretnutia sú naplánované 
na tretí štvrtok v mesiaci o 17.00 h v kultúrnom 
dome. Tešíme sa na vašu účasť a nových členov.

Plán podujatí na prvý polrok 2020

Apríl
2.4. Stretnutie v klube dôchodcov o 17.00 h
24.4. Jurajova zábava v Plaveckom Mikuláši
29.4. Návšteva termálneho kúpaliska vo Veľkom 
Mederi

Máj
2.5. Brigáda ku Dňu Zeme
10.5. Deň matiek
27.5. Okresné športové hry v Kostolišti
30.5. Koncert Záhorienky na Kamennom mlyne

Jún
12.6. Juniáles vo Veľkých Levároch
17.6. Okresná súťaž v petangu v Jablonovom
18.6. Zájazd do Brna

Podujatia sa uskutočnia iba vtedy, ak budú 
odvolané opatrenia v súvislosti so šírením koro-
navírusu.

E M Í L I A  C Z A G A Ň O VÁ

Okienko do Nezábudky
Náš klub seniorov a základná organizácia 

Jednoty dôchodcov na Slovensku (ZO JDS) pri 
Občianskom združení Štvrtčan pokračovali 
v aktívnej činnosti aj v roku 2020. Nový rok 
sme privítali v Ekocentre spolu s ostatnými 
obyvateľmi našej obce a za prítomnosti sta-
rostu Radoslava Benkoviča.

Prvou akciou bola naša účasť na maškar-
nom plese, ktorý 16. januára usporiadala ZO 
JDS Kuchyňa. Potom sme sa 28. januára 
zúčastnili na kartárskej súťaži v Sološnici. 
Nemohli sme chýbať ani na malackom plese, 
ktorý začiatkom februára usporiadala okresná 
organizácia JDS.

Naši členovia nevynechali 21. februára ani 
ples v Inchebe, ktorý zorganizovala krajská 
organizácia JDS. Účastníci si pochvaľovali 
veľmi dobrú úroveň a kvalitnú zábavu. Tak ako 
každý rok sme sa aktívne zapojili do obecných 
fašiangových slávností. Sprievod masiek 
a pochovávanie basy nemohli byť bez nás.

Ani tento rok sme si nezabudli uctiť naše 
členky pri príležitosti Medzinárodného dňa 
žien. Každá dostala na našej klubovej schôdzi 
karafiát.

Je veľká škoda, že sme začiatkom marca 
museli prerušiť naše pravidelné klubové 
stretnutia z dôvodu vyhlásenia mimoriadnej 
situácie pre šírenie pandémie. Veríme, že tento 
stav čoskoro pominie a my budeme pokračovať 
v našich aktivitách. ¡

F R A N T I Š E K  L I PÁ R ,
predseda klubu
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Navštívili sme mestečko povolaní
Akosi sme nemohli zabudnúť na návštevu det-
ského mestečka povolaní v nákupnom centre 
Bory Mall spred dvoch rokov. Preto sme sa vo 
štvrtok 6. februára v dopoludňajších hodinách 
vybrali na výlet do tohto mestečka s deťmi 
strednej a veľkej triedy. Bolože to očakávania od 
detí, ktoré tam ešte neboli...

Hneď po príchode nás s milým úsmevom 
očakávali animátorky, ktoré si deti rozdelili do 
skupín. Každá skupina sa potom odobrala do 
oddelených boxov, kde sa mohli deti hravou for-
mou vžiť do kože lekárov, zdravotných sestier, 
kaderníkov, moderátorov v televízii, predavačov 
v drogérii, stavbárov, smetiarov, opravárov áut, 
lakovačov a iných zaujímavých zamestnaní.

Čas návštevy ubehol rýchlo a my sme sa 
s deťmi museli vrátiť do našej škôlky. Cestou 
autobusom si škôlkari medzi sebou vymieňali 
poznatky o tom, kto by čím chcel byť, aké povo-
lanie ho oslovilo. Všetkým deťom sa návšteva 
tejto pútavej expozície veľmi páčila a určite sa 
sem ešte niekedy vrátime.

A N N A  K O R D O Š O VÁ ,  
učiteľka materskej školy

Činnosť Včielky ochromil koronavírus
Milé deti, rodičia a všetci návštevníci Mater-
ského centra Včielka pri OZ Štvrtčan. Dozneli 
nám veselé tóny karnevalu, na ktorom sme pri-
vítali veľa krásnych masiek – naše prestrojené 
„včielky“ veselo dotvorili a uzavreli fašiangy 
v našej obci.

Organizačný tím MC Včielka mal pre rodi-
čov s deťmi do troch rokov pripravený plán kul-
túrnych, tvorivých a náučných aktivít, predná-
šok a workshopov týkajúcich sa výchovy, 
zdravia či stravovania.

V apríli sme plánovali zorganizovať veľko-
nočné tvorivé dielničky, ako aj takzvanú swap 
burzu – bezplatnú výmenu čistého a použiteľ-
ného oblečenia, hračiek alebo potrieb do 
domácnosti. Vlajková loď materských centier, 

Míľa pre mamu, mala zavítať do našej obce 
v druhú májovú sobotu.

Vzhľadom na aktuálnu situáciu s nebezpeč-
ným koronavírusom sa však tieto aktivity prav-
depodobne neuskutočnia. Keďže zdravie našich 
návštevníkov je na prvom mieste, rešpektujeme 
všetky nariadenia a pokyny.

Dvere nášho centra sa z tohto dôvodu uza-
tvárajú až do odvolania. Prosíme, sledujte náš 
informačný kanál na Facebooku – skupinu MC 
Včielka, kde nájdete všetky dôležité informácie 
o plánovaných aktivitách a otváracích hodinách 
centra.

G A B R I E L A  K O S Á R O VÁ
a  L E N K A  F R Á Z O VÁ
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Škôlkari sa predviedli v maskách
Koniec fašiangov je vždy spojený so zábavou, preto sme si aj my pripravili pre deti 
z materskej školy karneval v podnikateľskom centre. O zábavu sa postarala spoločnosť 
Pro-Staff so svojimi animátormi.

Moderátorom karnevalu bol šašo, ktorý na začiatku všetky deti milo privítal a vyzval 
ich k promenáde v maskách. Bolože to radosti a obzerania sa po kamarátoch zo škôlky, 
pretože masky boli rôznorodé. Nechýbala klasická princezná, Harry Potter, lienka, 
včielka, drak, víla, Červená čiapočka, pirát, Snehulienka, princezná Anna, žralok či 
mačka. Každé dieťa dostalo za svoju masku sladkú odmenu.

Po promenáde pozval šašo k sebe leva Alexa, na ktorom mohli deti oči nechať. Potom 
už napodobňovali rôzne zvuky zvierat, ich pohyb, hrali sa zábavné hry, spievali a tanco-
vali... Škôlkarov prišiel navštíviť aj káčer Donald, ktorý ich vyzval k spoločnému tancu. 
Animátori mali tiež pripravené prekvapenie – pre každé dieťa vykúzlili z nafukovacieho 
balónika zvieratko.

Aby deti vládali tancovať, v bufete sa posilnili koláčikom, teplým čajom alebo džúsom. 
Ako už býva zvykom, na záver si učiteľky pripravili obľúbený stoličkový tanec, na ktorom 
sa zúčastnili rodičia s deťmi. Prvé tri miesta boli odmenené pekným prekvapením 
v podobe veľkého bublifuku, knižiek a cukríkov.

Nuž, všetko má svoj koniec. Domov sme sa vracali trochu unavení, ale šťastní z peknej 
zábavy, pretože nie je nič krajšie, ako úsmev na tvárach detí.

A N N A  K O R D O Š O VÁ ,  
učiteľka materskej školy

Základná škola Plavecký 
Štvrtok – rodinná škola 
s inkluzívnym prístupom
Z vášho dieťaťa bude v septembri malá školáčka alebo školáčik. Ktorá 
škola bude preňho najlepšia? 

Je to jasné: Najlepšia je škola, do ktorej sa bude vaše dieťa každý deň 
tešiť. Bude sa tešiť na to, čo sa naučí, čím sa vám pochváli. Je to škola, 
v ktorej bude vaše dieťa doma. 

Čo sú priority školy?
● Aby každé dieťa našlo svoj talent.
● Aby každé dieťa bolo pripravené na veľké výzvy 21. storočia.
● Aby každé dieťa zažilo pocit úspechu. 

Základná škola v Plaveckom Štvrtku:
● zaviedla už od prvej triedy intenzívnu výučbu nemčiny v tvorivom, 

hravom formáte v partnerstve s Goetheho inštitútom a hlavným škol-
ským inšpektorom pre Dolné Rakúsko;

● vzdeláva podľa princípov Margret Rasfeld: vedie k objavovaniu vlast-
ných silných stránok, k zodpovednosti a samostatnosti dobrovoľnými 
aktivitami, učí zvládať výzvy v reálnom svete aj mimo školy;

● prepája predmety pre hlbšie chápanie súvislostí a využitie poznatkov;
● má zanietený, inkluzívny tím moderných pedagógov s citom pre har-

monický rozvoj každého dieťaťa, pripravených vždy odpovedať na 
vaše otázky (psychológovia, špeciálni pedagógovia, učitelia, žiacka 
školská rada);

● je súčasťou európskych a národných projektov, spolupracuje s part-
nerskými školami v Rakúsku, vo Švédsku, v Nemecku, Českej repub-
like;

● pracuje s najúspešnejšími metodikami súčasnosti: Feuersteinovou 
metódou, metódou Vysoko efektívneho učenia, s rovesníckym uče-
ním;

● rozvíja alternatívne dlhodobé vzdelávacie programy na rozvoj mate-
matickej gramotnosti prostredníctvom hudobných činností a 
programy na rozvíjanie vyšších myšlienkových funkcií a komunikač-
ných zručností;

● podporuje environmentálne vzdelávanie a zdravý životný štýl;
● ponúka celodenný vzdelávací systém;
● realizuje podporné programy pre žiakov a ich rodiny;

● individualizovaný prístup k potrebám každého žiaka;
● vzdelávacie aktivity s odborníkmi v oblastiach výchovy vo voľnom 

čase;
● moderné novozrekonštruované odborné učebne a triedy.

Od septembra 2019 pribudli desiatky nových žiakov a ďalší sa nám hlásia 
v priebehu školského roka. Dnes 
máme žiakov nielen z obce Pla-
vecký Štvrtok a okolia, ale aj z krajín 
Európskej únie.

Z koreňov ukrytých v zemi čer-
páme energiu, rastieme do výšky 
navzájom prepojení. Harmónia nôt 
vytvára melódiu, melódiu života, 
blízkej či ďalekej budúcnosti.

Budeme sa na vás tešiť, len čo sa 
brány škôl na Slovensku a s nimi aj 
naše znovu otvoria.

T P R Š

Foto: Miroslav Kráčalík 



	 13ŠTVRTČAN

ŠTVRTČANIA V ZAHRANIČÍ: Štvrtčanka lieči duše cudzincov

Ivana Straská vyrastala na Chríbe ako najmladšia z piatich detí. Po skon-
čení základnej školy študovala na strednej knihovníckej škole a Filozofickej 
fakulte Univerzity Komenského v Bratislave. Od roku 2000 žije v zahraničí 
– najskôr v Kanade, potom v Anglicku. Má syna a dcéru, ktorí, tak ako ona, 
radi cestujú a spoznávajú svet.

Čo vás pred rokmi priviedlo k životu v zahraničí?
Po prvýkrát som cestovala do Kanady ešte za bývalého režimu. Ako 
turistka som navštívila môjho brata. Toronto a ontárijská provincia ma 
očarili množstvom zelene, udržiavaných parkov 
a obrovským jazerom. Páčila sa mi tiež spoločenská 
atmosféra a správanie ľudí. Verila som, že sa tam raz 
vrátim žiť. Hneď po revolúcii, keď nastala možnosť ces-
tovať, som mala iné priority, ale túžba po živote 
v Kanade ma neopustila.

Aké boli vaše začiatky v cudzine?
Pár mesiacov po presťahovaní sa do Toronta som stra-
tila turistický pohľad na život. Čoskoro som pochopila, 
že Kanada je krásna, ale nekompromisná krajina. Bola 
som akoby opäť na začiatku, bez vedomostí a skúseností. Napriek tomu, že 
som vedela po anglicky, prvú prácu som mala nekvalifikovanú. Postúpila 
som z málo platenej práce predavačky na manažérku obchodu. Práca mi 
veľmi pomohla udomácniť sa v Toronte, ale nenapĺňala ma. Popri zamest-
naní som chodila do školy. Nebolo to ľahké. V ťažkostiach mi pomáhalo 
moje odhodlanie uspieť, cieľavedomosť a zodpovednosť.

Čomu sa aktuálne venujete?
Po univerzite som dostala prácu ako terapeutka v centre pre deti a mládež 
s poruchami. Celkom sa mi zadarilo. Dostala som sa pod ochranné krídla 
jedného z najväčších ontárijských psychológov a v roku 2008 som si otvo-
rila súkromnú psychoterapeutickú poradňu. Odvtedy som registrovaná 
v ontárijskej asociácii a pracujem najmä s dospelými. Robím poradenstvo 
cez internet a aj v Anglicku, kde momentálne žijem. Vo Veľkej Británii sa 

mi podarilo vydať knihy z oblasti posilňovania duševného zdravia. Najväč-
ším osobným prínosom života v zahraničí je, že som sa naučila prekonávať 
prekážky a spoliehať sa na seba. Dlhé roky praktizujem jogu a cvičím 
vedomú myseľ. Som vďačná, že mám možnosť cestovať, spoznávať iné kul-
túry a krajiny, a robiť prácu, ktorú mám rada.

V čom vidíte hlavné rozdiely oproti životu na Slovensku?
Veľký rozdiel medzi životom na Slovensku a v Kanade vidím v správaní 
ľudí. Kanaďania, a v podstate aj Briti, sú veľmi ohľaduplní a tolerantní. 
S výnimkou extrémistov nerozlišujú ľudí na základe farby pleti, etnicity 
alebo náboženstva. V národnostne homogénnych krajinách, ako je aj Slo-
vensko, s tým má verejnosť problém. Ďalší rozdiel vidím v pružnosti mys-
lenia. Zahraniční ľudia sú v porovnaní so Slovákmi oveľa otvorenejší voči 
zmenám. Aj staršia generácia je pružnejšia. Na druhej strane, prisťahovalci 
sa odlišujú napríklad výchovou. Moje deti dodnes žartujú, že nebolo jed-
noduché byť deťmi prísnych Slovákov. Museli sa učiť slovenčinu, jesť 
národné jedlá, dcéra tancovala vo folklórnom súbore a všetci sme boli 
súčasťou komunity.

Čo vám zo Slovenska najviac chýba?
Po presťahovaní sa do zahraničia bola najväčšou stratou vzdialenosť od 
rodiny a priateľov, aj keď dnešné technológie pomáhajú prekonať zeme-
pisnú diaľku. Musela som tiež pochopiť princípy novej krajiny a ako fun-
guje spoločnosť. V domovine sa to dialo prirodzene počas detstva a mla-
dosti. V zahraničí mi chýba aj dôvernosť prostredia a spoločne zdieľané 
spomienky s ľuďmi. S našincami napríklad stačí pripomenúť dialóg z filmu 
z detstva a chápeme jeho súvislosti. So zahraničnými ľuďmi sa to nedá.

Aký vzťah máte k Plaveckému Štvrtku?
Domov je pre mňa tam, kde momentálne žijem, ale 
domovinu mám len jednu. Je to miesto, kde som vyras-
tala a čo ma formovalo. Plavecký Štvrtok má miesto 
v mojom srdci a je súčasťou mojej domoviny. Nosím 
v sebe spomienky na čas strávený v škole, pri jazere, na 
bicykli, s kamarátmi a spolužiakmi. Vďaka Plaveckému 
Štvrtku mám vzťah k prírode a jej ochrane. Mám tu 
rodičov a sestru. Rada sa sem vraciam. Aj moje deti sa 
sem rady vracajú.

Plánujete sa v budúcnosti vrátiť na Slovensko?
Neviem, čo ma čaká v budúcnosti, ale rada by som trávila väčšinu času na 
Slovensku. Bude to však závisieť od mnohých okolností.

I Š

Foto: archív I. Straskej

Foto: archív I. Straskej

„Najväčším osobným  
prínosom života  

v zahraničí je, že som  
sa naučila prekonávať  
prekážky a spoliehať  

sa na seba.“

Ivana Straská spolu s deťmi. Foto: archív I. Straskej
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Mravenčárska míla  
na úrovni
Vážení Štvrtčania, rada by som sa 
predstavila. Volám sa Soňa Zajíč-
ková, som poslankyňou obecného 
zastupiteľstva, pracujem ako 
účtovníčka. Vo svojom voľnom 
čase sa rada venujem športovým 
aktivitám, najväčšiu záľubu som 
našla v behu.

Spolu s mojím manželom Mila-
nom behávame nejaký ten rok, 
presnejšie tri až štyri roky, 
posledné dva aktívnejšie, pod 
vedením trénera. Beh je naša veľká 
vášeň, mesačne nabeháme pri-
bližne 240 kilometrov. Niekto si 
pomyslí, že je to málo, ale predpo-
kladám, že väčšina z vás si povie: 
„Fúha, to by som asi nedal ani na 
aute, čo vám šibe?“

Pokiaľ chce mať bežec výsledky, 
posúvať sa a dosahovať svoje sta-
novené ciele, tak to inak ako tvr-
dým tréningom nejde. Pri behu 
som sa naučila disciplíne, sústrediť 
sa na svoje telo, fungovať mimo 
svojej komfortnej zóny. Telo 
dokáže veľakrát viac, ako si sami 
myslíme. Všetko je hlavne v hlave.

Je toho veľa nielen po fyzickej, 
ale aj psychickej stránke, čo ma beh 
naučil. Behanie má nespočetné 
množstvo benefitov pre náš orga-
nizmus, či už z fyziologického, 
alebo psychologického hľadiska. 
O behu často počuť ako o spolo-
čenskom fenoméne. Je tiež pova-
žovaný za najlepšiu psychohy-
gienu.

Som veľmi rada, keď vidím, že 
v našej dedine športuje viac a viac 
občanov. Stretávam ľudí, ktorí 
chodia behať, cvičiť, robia nordic 
walking, prípadne iný šport – robia 
niečo pre seba a svoje telo. Teším 
sa z tohto rastúceho trendu 
a dúfam, že nás bude stále viac.

A naše najlepšie výkony? Soňa 
– 10 km – 39,05 – MSR v Majcí-
chove; Milan – 10 km – 41,04 – 
Zimná séria ČSOB v Bratislave.

V minulom roku sme sa s man-
želom aktívne podieľali na organi-
zácii Mravenčárskej míle a tento 
rok by sme v tom chceli pokračo-
vať. Po dohode s riaditeľom prete-
kov Milošom Sládečkom a staros-
tom obce Radoslavom Benkovičom 
sme sa rozhodli pre organizáciu 
pretekov v spolupráci s Moravsko 
– Slovenským bežeckým pohárom. 
Prečo sme sa tak rozhodli?

Chodievame na veľké množ-
stvo pretekov – dedinských, mest-
ských, prípadne aj väčších medzi-
národných. Organizáciu pretekov 
porovnávame s ostatnými. Vždy 
bolo naším snom, aby mali preteky 
v Plaveckom Štvrtku takú úroveň, 
že budú spokojní všetci bežci 
a fanúšikovia. Aby sme vedeli pri-
lákať čo najviac ľudí z okolitých 
dedín a miest, tým zvýšiť prestíž 
týchto pretekov, zviditeľniť našu 
obec a ukázať, že aj my vieme uro-
biť preteky na úrovni.

Dúfam, že sa čo najviac priblí-
žime k tomuto nášmu cieľu a prilá-
kame čo najviac bežcov – od naj-
menších až po staršie vekové 
kategórie, divákov a fanúšikov, 
ktorí sú rovnako dôležití ako bežci. 
Fandiť môžete na štadióne aj popri 
trati. Určite tak potešíte športov-
cov a vyčaríte im úsmev na tvári.

Touto cestou by sme vás veľmi 
radi pozvali na 34. ročník Mraven-
čárskej míle, ktorý sa uskutoční 
v sobotu 16. mája na štadióne 
v Plaveckom Štvrtku. Prezentácia 
bežcov sa začína o 9.00 h. O 10.00 
h štartujú preteky deti, pokračuje 
sa o 12.00 h štartom hlavnej 
kategórie – juniori a dospelí spolu 
s nordic walking, neskôr je na 
rade canicross (beh so psom). 
Tešíme sa na veľkú účasť.

S O Ň A  Z A J Í Č K O VÁ

OŠK PLAVECKÝ ŠTVRTOK
pozýva na

DEŇ OTCOV

V SOBOTU 20. 6. 2020 na štadióne od 15.00 h

ŠPORTOVÉ A SPOLOČENSKÉ HRY PRE DETI S ODMENOU
FUTBALOVÁ EXHIBÍCIA 

HASIČSKÉ UKÁŽKY
Aktívni účastníci občerstvenie zadarmo.

 . . . 

 
P O Z V Á N K A  

 
 

34. ročník bežeckých pretekov 
 

MRAVENČÁRSKA MÍLA 
 

SÚČASŤ SERIÁLU   GRAND PRIX ZÁHORIA 
& 

MORAVSKO – SLOVENSKÉHO POHÁRA 
 

   
 
      

Termín :               Sobota 16.5.2020 
 
    
Prezentácia:     16.5.2020   na štadióne OŠK   od 09.00      
 
Program:       10.00     Štart prvej mládežníckej kategórie   
                          11.45    Ukončenie mládežníckych kategórií 
 

12.00      Hromadný štart kategórií dospelých a dorastu,        
               nordic walking (chôdza s paličkami) 
  

12.50      Canicross – beh so psom  
 
13.15      VYHLÁSENIE VÝSLEDKOV 
 

 

Foto: archív S. ZajíčkovejSoňa s manželom.Foto: archív S. Zajíčkovej
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Po letnom postupe do piatej ligy a s ďalšou obmenou hráčskeho kádra, 
ktorá, bohužiaľ, viedla k jeho oslabeniu, sa našim futbalistom na jeseň prí-
liš nedarilo. Prvé štyri kolá sme prehrali a až po nastúpení Miroslava Beňu 
a Samuela, posily z Nigérie, sme začali aj vyhrávať.

Nakoniec sme skončili v strede tabuľky a máme na čom pracovať. Do 
jarnej časti vstupujeme s cieľom stabilizovať zostavu a zlepšiť výkony 
i výsledky.

Zimná príprava sa začala 18. januára a jej prvá fáza prebiehala v domá-
cich podmienkach do 11. februára. Potom nasledovalo štvordňové sústre-
denie v Skýcove a od 18. februára sa chlapci pripravovali doma na prvý 
majstrovský zápas jarnej časti, ktorý mali odohrať 21. marca o 15. hodine 
v Jabloňovom.

Bohužiaľ, aj naša súťaž bola prerušená pre nebezpečenstvo šírenia 
koronavírusu. V čase písania tohto príspevku nebolo jasné, kedy a či vôbec 
sa jarná časť začne.

Realizačný tím zostal pracovať naďalej v tomto zložení: tréner Štefan 
Valent, vedúci družstva Dominik Hržič a masér Stanislav Timčo.

Po jeseni v našom družstve chýbajú pre zranenia Michal Beňa a Lukáš 
Jurových, Dušan Piaček a Miro Beňa sú po operácii a Samuel nemohol 
pricestovať z dôvodu uzavretia letísk. Z pracovných dôvodov chýbajú aj 
bratia Kopáčovci, ktorí sú u nás na hosťovaní. Novými hráčmi v našej 
zostave sú Dominik Mífek z FC Baník Prievidza, Rastislav Jurčišin z Bar-
dejova a Marek Salay z Lamača, ktorí prišli na hosťovanie do konca sezóny. 
V rokovaní sú ešte príchody Daniela Müllera zo Žolíka Malacky a Shuaiba 
Babalolu z Nigérie.

Celkovo ale opäť kvalita kádra klesá. Plusom sú noví hráči v mladom 
veku, s ktorými sa dá pracovať do budúcna.

Tréner má pred jarnou časťou k dispozícii tento káder hráčov:

● ONDROVIČ Ľubomír – brankár, 32 rokov, na hosťovaní z ŠK 
Lozorno do 30.6.2020

● STANISLAV Filip – brankár, 21 rokov, odchovanec ŠK Lozorno, hráč 
Plaveckého Štvrtka

● MÍFEK Dominik – brankár, 20 rokov, na hosťovaní z FC Baník 
Prievidza do 30.6.2020

● KUCH Valter – obranca, 31 rokov, domáci odchovanec, hráč 
Plaveckého Štvrtka

● VAŠKOVIČ Samuel – obranca, 25 rokov, odchovanec ŠKP Bratislava, 
hráč Plaveckého Štvrtka

● HAULÍK Tomáš – obranca, 33 rokov, odchovanec ŠKO Miloslavov, 
hráč Plaveckého Štvrtka

● JUROVÝCH Lukáš – obranca, 34 rokov, domáci odchovanec, hráč 
Plaveckého Štvrtka 

● JURČIŠIN Rastislav – obranca, 25 rokov, na hosťovaní z Bardejov 
– Dlhá Lúka do 30.6.2020

● ŽARNAY Jakub – obranca, 26 rokov, na hosťovaní z FK Furča 
Haniska do 30.6.2020

● KLECH Martin – záložník, 37 rokov, odchovanec Plaveckého Štvrtka
● MATOVIČ Denis – záložník, 24 rokov, odchovanec ŠKP Bratislava, 

hráč Plaveckého Štvrtka
● JAMTS Michal – záložník, 28 rokov, odchovanec ŠK Demänová, 

hráč Plaveckého Štvrtka
● LISÝ Tomáš – záložník, 19 rokov, na hosťovaní z FC Zohor do 

30.6.2020
● KOČALKA Peter – záložník, 23 rokov, na hosťovaní zo Záhoran 

Kostolište do 30.6.2020
● BEŇA Miroslav – záložník, 37 rokov, odchovanec Plaveckého Štvrtka
● PIAČEK Dušan – útočník, 38 rokov, odchovanec FC Zohor, hráč 

Plaveckého Štvrtka 
● KINČOK Boris – útočník, 21 rokov, odchovanec ŠK Láb, hráč 

Plaveckého Štvrtka
● SALAY Marek – útočník, 22 rokov, na hosťovaní z FC Lamač do 

30.6.2020
● MŰLLER Daniel – útočník, 22 rokov, na hosťovaní zo Žolík Malacky 

do 30.6.2020

S cieľom stabilizovať káder

Foto: M. Sládeček
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VYLOSOVANIE SÚŤAŽE – JESEŇ 2019 
PRÍPRAVKA – PRMA sk. B

kolo dátum čas domáci hostia

1. 7.9. 10:00 Zohor OŠK Pl. Štvrtok

2. 15.9. 12:00 OŠK Pl. Štvrtok Kostolište

3. 22.9. 12:00 OŠK Pl. Štvrtok Vysoká pri Morave

4. 29.9. 10:00 Láb OŠK Pl. Štvrtok

5. 6.10. 12:00 OŠK Pl. Štvrtok FC IMAS

6. 13.10. 13:00 Jakubov OŠK Pl. Štvrtok

7. 20.10. 12:00 OŠK Pl. Štvrtok Gajar

VYLOSOVANIE SÚŤAŽE – JAR 2019
SENIORI – S6

kolo dátum čas domáci hostia

12. 30.3. 15:00 OŠK Pl. Štvrtok Pl. Mikuláš

13. 6.4. 16:30 OŠK Pl. Štvrtok Záhorská Ves

14. OŠK Pl. Štvrtok voľno

15. 19.4. 14:00 OŠK Pl. Štvrtok Sološnica

16. 27.4. 17:00 Malé Leváre OŠK Pl. Štvrtok

17. 4.5. 17:00 OŠK Pl. Štvrtok Pernek

18. 12.5. 17:00 Borinka OŠK Pl. Štvrtok

19. 18.5. 17:00 OŠK Pl. Štvrtok Vysoká p. M.

20. 25.5. 17:00 Gajary OŠK Pl. Štvrtok

21. 1.6. 17:30 OŠK Pl. Štvrtok Vinosady

22. 9.6. 17:30 Stupava OŠK Pl. Štvrtok

Tabuľka V. liga seniori (S5V) po jesennej časti

1 ŠK Lozorno, FO 12 8 2 2 45:11 26

2 FK Jablonové 12 7 4 1 25:10 25

3 FC Malacky B 12 7 3 2 40:24 24

4 FC Družstevník Budmerice 12 7 1 4 33:23 22

5 TJ Slovan Viničné 12 7 1 4 26:23 22

6 TJ Slovan Vištuk 12 5 3 4 33:25 18

7 OŠK Plavecký Štvrtok 12 5 0 7 29:32 15

8 Futbalový klub Dubová 12 4 3 5 16:21 15

9 FK CINEMAX Doľany 12 4 2 6 26:35 14

10 FC Slovan Modra 12 3 3 6 23:25 12

11 FC SLOVAN Častá 12 3 2 7 22:30 11

12 ŠK Šenkvice 12 2 4 6 17:32 10

13 Grinavský futbalový klub 1923 12 2 0 10 13:52 6

V príprave sme odohrali niekoľko zápasov – Žolík Malacky 2:2, Borský 
Svätý Jur 3:4, Veľké Leváre 3:2, Závod 1:6, ktoré nám ukázali naše nedo-
statky. Ostatné zápasy sme museli zrušiť z dôvodu šírenia epidémie. Tré-
ningový proces bol z bezpečnostných dôvodov prerušený a budeme čakať, 
ako sa situácia s futbalom bude ďalej riešiť.

M I L O Š  S L Á D E Č E K ,  tajomník OŠK

Najnovšia správa:
Oznamujeme, že futbalový ročník 2019/2020 sa pre amatérsky futbal  
z dôvodu pandémie ruší. Výsledky sa anulujú a budúci ročník sa začne 
odznova, pričom nikto nepostupuje ani nezostupuje.

Foto: M. Sládeček


